
o>s Demokratska
Partija
Socijalista

CRNA Ujr-in 
skupStina ORNS GOi-'ie

PRIMUENO; 20 2^ GOD,
KLASIfllC^CIONI

SKUPSTINA CRNE GC 

Predsjednici 

Danijeli Durovic

6PA:

PRtlOG:SKRAC^e^■5CA'

Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika SkupStine Crne Gore, ministru odbrane 
Rasku Konjevicu, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Da li je odluka Vlade iz septembra 2019. godine i dalje na snazi o uspostavijanju 

vojno streliSnog poligona na Sinjajevini. I ako nije, Sta ministarstvo odbrane i Vlada 

planiraju da urade u najkracem roku da vojsci Crne Gore obezbijede mjesto za nesmetano 

vje^banje i gadanje.

Obrazlozenje cu dati na sjednici Skupstine.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.
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Skupstina Crne GoreZa:

Predmet: Pisani odgovor na poslanicko pitanje

U skladu sa clanom 191 Poslovnika Skupstine Crne Gore (“Stuibeni list RCG”, br. 51/06, 
66/06 i “Sluzbeni list CG”. br, 88/09, 80/10, 39/11, 25/12, 49/13, 32/14, 42/15, 52/17, 
17/18,47/19, 112/20 i 129/20 i 65/21), u predvidenom roku, u prilogu dostavijamo pisani 
odgovor na pitanje koje Je ministru odbrane, mr Rasku Konjevicu, postavio poslanik 
Demokratske partije socijaiista, mr Predrag Boskovib.

1
postovanjem

1 mr Raskp Konjevic

AR

Dostavijeno:

• Naslovu;
• Kabinetu ministra;
• a/a.
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Da II Je odiuka Vlade iz septembra 2019 godine i dalje na snazi o 

uspostavijanju vojno strellsnog poligona na Sinjajevini. I ako nije, sta 

Ministarstvo odbrane i Vlada planiraju da urade u najkracem roku da 

Vojsci Crne Gore obezbijede mjesto za nesmetano vjezbanje i gadanje?

Postovani poslanice Boskovic

Posto je Varna, kao bivsem ministru odbrane, poznata hronologija aktivnosti 
i dogadaja, smatram da nema potrebe da se bavimo podsjecanjem na sve 

ono sto je prethodilo Odiuci Vlade iz septembra 2019. godine.

Ovim pitanjem sam se detaijno bavio odmah po dolasku u Ministarstvo i 
upoznao se sa svim uradenim analizama i procjenama, posebno onim 

vezanim za moguci uticaj vjezbi na zivotnu sredinu.

Moram istaci da nemam dilemu da je 2019. godine donijeta ispravna odiuka 

vezano za potrebu da Vojska ima vojni poligon, a kao optimaino rjesenje, 
jedino koje je zadovoljavalo potrebne kriterijume, odredjen dio lokaliteta 
Sinjavine, a kao dodatna potvrda jeste i cinjenica da ni prethodna Vlada nije 

nasla drugo rjesenje niti ponistila Odiuku iz 2019. godine. Tako da je 

zakljucak41. Vlade Crne Gore od 5. septembra 2019. godine, kojim je data 

saglasnost za koriscenje prostora na Sinjajevini za potrebe Vojske Crne 

Gore, i dalje na snazi i nije promijenjen ni jednom odiukom prethodne, 42. 
Vlade Crne Gore.

Ipak, poslanice Boskovicu, moram istaci da ono sto u vezi sa vjezbovno- 

strelisnom prostorijom nije dobro uradeno jeste komunikacija sa lokalnim 

stanovnistvom i civilnim sektorom i aktivistima, kojima nije adekvatno 

pojasnjena odiuka i sve njene pojedinosti. iz te lose komunikacije proistekla 
je politicka zloupotreba ovog pitanja na kojem su, prije svega, izmanipulisani 
gradani.

Pitanje vjezbovno-strelisne prostorije smo opet aktuelizovali i u narednom 

periodu cemo u komunikaciji sa lokalnim zajednicama i nevladinim sektorom 
razgovorati na temu suzivota Vojske i gradana na vjezbovno strelisnoj 
prostoriji.



Prije dvije sedmice smo u Ministarstvu odbrane primili predstavnika Gl 
„Sacuvajmo Sinjajevinu" i omogucili mu da ostvari u uvid u Elaborat koji 
sadrzi i balisticku procjenu, kao i uvid u rezultate nultog stanja zivotne 
sredine i biodiverziteta na pomenutoj lokaciji. U jednoj vrio korektnoj 
komunikaciji konstatovano je da su aktivnosti i analize koje je Vojska 

sprovela, kao i pripremljena dokumentacija u skladu sa dobrim praksama i 
standardima.

Takode, planiramo da kroz tu komunikaciju upoznamo zainteresovane 

subjekte sa slicnim rjesenjima za vojne poligone na lokacijama koje su 
popularne turisticke atrakcije i parkovi prirode u Evropi. Vec imamo i 
konkretne ponude saveznika da posjetimo te lokacije. Prije nego Vam 

konkretno saopstim pojedina rjesenja, zelim da se zahvalim Ministarstvu 

odbrane i Ambasadi Ujedinjenog Kraljevstva Velike Britanije i Sjeverne Irske, 
na informacijama i iskustvima koja su podijelili sa nama, u vezi sa poligonima 

koje Britanska vojska koristi na sopstvenoj teritoriji.

Dakle, nekoliko podataka o lokalitetima u Velikoj Britaniji koji su klasifikovani 
kao nacionaini parkovi ili podrucja posebne zastite, a koriste se kao vojni 
poligoni:

- U Nacionalnom parku Castlemartin - poiigon za vjezbe i bojeva gadanja 

tenkovskih jedinica;
- U Nacionalnom parku Dartmoor (NP) - poiigon na kojem se realizuju 

razliciti sadrzaji obuke i bojeva gadanja;
- Ravnica Salisbury, podrucje pod specijalnom zastitom - poiigon 

kojem se realizuju isti sadrzaji kao na poligonu u NP Dartmoor.

Na ovim podrucjima se nalaze arheoloska nalazista i istorijski objekti, tu su 

stanista zasticenih vrsta ptica, farme, gaje se stada ovaca, itd.

Ministarstvo odbrane ima u planu da organizuje i posjetu jedne mjesovite 

delegacije iz Crne Gore pomenutim poligonima u Velikoj Britaniji 
imamo i ponudu nasih britanskih saveznika koji bi nam pomogli u realizaciji 
te aktivnosti. Pozvali bismo predstavnike NVO sektora, lokalnih zajednica, 
drzavnih institucija koje se have pitanjima zastite zivotne sredine, medija da 

na lieu mjesta sagledaju takva rjesenja, kako bi se razjasnile sve nedoumice. 
Ukoliko cijenite da postoji potreba za tim, mozemo razmisljati i o tome da u 

posjetu ukijucimo predsjednike poslanickih klubova u Skupstini ili clanove 
Odbora za bezbjednost i odbranu. Cilj je da u jednoj transparentnoj

na

a vec



komunikaciji upoznamo sve zainteresovane subjekte sa cinjenicama i 
argumentima, da je Odiuka Vlade o prostoru na Sinjajevini nesto sto je 

obaveza i praksa svih drzava, da svojoj vojsci omoguce da vjezba i gada na 

sopstvenoj teritoriji. Da je uz postovanje propisanih procedura i standarda 

suzivot lokalnog stanovnistva i Vojske i moguc i pozeljan, sa obostranim 

benefitima.

Dakle, obzirom da je Odiuka Vlade iz septembra 2019. godine i dalje na 
Ministarstvo odbrane ce pripremiti sveobuhvatnu informaciju sasnazi

predlogom da se nastavi komunikacija sa svim zainteresovanim subjektima, 
kako bi se razjasnile eventualne nedoumice, nakon cega bi se stvorili usiovi 
za realizaclju planlranih aktivnosti Vojske Crne Gore na prostoru SInjajevine.


